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 ZÁPIS Z HYBRIDNÍHO JEDNÁNÍ VĚDECKÉ RADY  

SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ,  

OBCHODNĚ PODNIKATELSKÉ FAKULTY V KARVINÉ   č. 87  

 

Datum konání: 11. 11. 2021 

 

Přítomni:  Gongol, Klepková Vodová, Janoušková, Ključnikov, Lebiedzik, 

Palečková, Pellešová, Plevný, Polouček, Popesko, Ramík, Růčková, 

Starzyczná, Stavárek, Strouhal, Suchánek, Šperka, Tvrdoň, Žižka 

 

Připojeni on-line:  Fuchs, Raszyk, Skaunic, Šolc, Vodák 

 

Omluveni: Duháček Šebestová, Fabik, Myšková, Vaněk 

 
 

Program hybridního jednání Vědecké rady SU OPF 

 

1 Úvod, forma hlasování 

2 Změna programu jednání 

3 Návrh změny garanta bakalářského studijního programu Systémové inženýrství 

a informatika, oboru Manažerská informatika a navazujícího magisterského 

akademicky zaměřeného studijního programu Manažerská informatika 

4 Závěrečná zpráva evaluační komise k provedení hodnocení tvůrčí činnosti Katedry 

informatiky a matematiky 

5 Závěrečná zpráva evaluační komise k provedení hodnocení tvůrčí činnosti Katedry 

cestovního ruchu a volnočasových aktivit 

6 Návrh složení evaluační komise k provedení hodnocení tvůrčí činnosti Katedry financí 

a účetnictví 

7 Návrh složení evaluační komise k provedení hodnocení tvůrčí činnosti Katedry 

ekonomie a veřejné správy 

8 Návrh žádosti o udělení akreditace doktorského studijního programu Ekonomika 

a management / Economics and Management 

9 Návrh žádosti o udělení akreditace habilitačního řízení a řízení ke jmenování 

profesorem v oboru Ekonomika a management 

10 Návrh Seznamu odborníků do komisí pro státní závěrečné zkoušky na SU OPF 

v akademickém roce 2021/2022 

11 Hodnocení průběhu doktorského studia v akademickém roce 2020/2021 

12 Různé 
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Průběh hybridního jednání Vědecké rady SU OPF 

 

1 Forma zasedání VR SU OPF 

Děkan přivítal členy VR a informoval o tom, že jednání VR SU OPF dne 11. 11. 2021 

proběhne hybridní formou, o čemž nechal hlasovat. VR je usnášení schopna, přítomno 

je 19 členů a on-line 5 členů, celkem 24 členů. 

Hlasování:  

PŘÍTOMNO prezenčně: 19 PŘÍTOMNO on-line: 5   

SOUHLAS:  24     NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

 

2 Hlasování o změně programu jednání 

Program byl zaslán členům VR týden před konáním jednání, podkladové materiály byly 

vystaveny na webu vědecké rady fakulty. Z důvodu hospitalizace habilitanta dr. Vrbky 

bylo z programu vypuštěno habilitační řízení a s tím spojená volba skrutátorů. Děkan 

nechal hlasovat o změně programu jednání VR. 

Hlasování:  

PŘÍTOMNO prezenčně: 19 PŘÍTOMNO on-line: 5   

SOUHLAS:  24    NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

 

3 Návrh změny garanta bakalářského studijního programu Systémové inženýrství 

a informatika, oboru Manažerská informatika a navazujícího magisterského 

akademicky zaměřeného studijního programu Manažerská informatika 

Děkan seznámil s návrhem na změnu garanta doc. Suchánka uvedených studijních 

programů/oboru. Návrh představil předseda Rady garantů SU OPF doc. Lebiedzik, 

ke změně dochází z důvodu snížení úvazku dosavadního garanta uvedených studijních 

programů prof. Ramíka. Děkan poděkoval přítomnému prof. Ramíkovi za dlouholetou 

kvalitní práci v pozici garanta těchto programů. 

 

Diskuze: bez diskuze. 

  

Návrh usnesení: 

Vědecká rada SU OPF schvaluje a navrhuje děkanovi jmenovat doc. Mgr. Petra 

Suchánka, Ph.D. garantem bakalářského studijního programu Systémové inženýrství 

a informatika, oboru Manažerská informatika a navazujícího magisterského 

akademicky zaměřeného studijního programu Manažerská informatika. 

Hlasování:  

PŘÍTOMNO prezenčně: 19 PŘÍTOMNO on-line: 5   

SOUHLAS:  23     NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   1 
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4 Schválení závěru evaluační komise k provedení hodnocení tvůrčí činnosti Katedry 

informatiky a matematiky  

Děkan informoval o hodnocení tvůrčí činnosti kateder na SU OPF, dle plánu již 

proběhlo hodnocení tří kateder. V letošním roce proběhlo dle plánu hodnocení dvou 

kateder, hodnocení probíhalo on-line formou z důvodu koronavirových opatření. 

Vedoucí Katedry informatiky a matematiky stručně seznámil členy VR se zprávou 

evaluační komise, zejména upozornil na klíčové body, kterými komise katedru 

motivovala k dalšímu zlepšení činnosti katedry. Komise hodnotila celkovou tvůrčí 

činnost katedry a také činnosti jednotlivých členů katedry. Doc. Suchánek uvedl, že 

závěry komise podpořily i plány osobního rozvoje každého akademického člena 

katedry. Komise doporučuje nadále zvyšování kvalifikačního růstu členů katedry.  

 

Diskuze:  

Prof. Popesko se dotázal, zda komise zohledňovala v jejich hodnocení zařazení 

matematických oborů z hlediska klasifikace FORD. 

Doc. Suchánek odpověděl, že to bylo v hodnocení zohledněno. Uvedl, že vědecko-

výzkumná činnosti katedry je zaměřena na 3 oblasti, a to Modelování a simulace socio-

ekonomických systémů, Podpora rozhodování a optimalizace systémů s využitím 

matematicko-statistických metod a Inteligentní systémy. Např. doc. Bartl, který byl 

původně matematik, je nyní směřován do koncepce a zaměření katedry. 

 

Návrh usnesení: 

Vědecká rada SU OPF schvaluje závěrečnou hodnotící zprávu evaluační komise 

k provedenému hodnocení tvůrčí činnosti Katedry informatiky a matematiky SU OPF. 

Hlasování:  

PŘÍTOMNO prezenčně: 19 PŘÍTOMNO on-line:  5  

SOUHLAS:  24    NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

 

5 Schválení závěru evaluační komise k provedení hodnocení tvůrčí činnosti Katedry 

cestovního ruchu a volnočasových aktivit  

Děkan představil závěrečnou zprávu hodnocení tvůrčí činnosti Katedry cestovního 

ruchu a volnočasových aktivit a předal slovo vedoucí katedry. Doc. Pellešová vidí 

rezervy v projektové činnosti katedry, v posílení spolupráce mezi oběma odděleními 

katedry, tj. vyučujícími cizích jazyků a vyučujícími cestovního ruchu. Je nutno zaměřit 

publikační činnost členů katedry především na časopisy s impakt faktorem či v databázi 

Scopus. Dále zdůraznila potřebnou účast v programu Erasmus+, kdy by členové katedry 

měli navázat projektovou spolupráci s dalšími vysokými školami v zahraničí.  

 

Diskuze:  

Prof. Plevný uvedl, že hodnotící komise jsou odlišné a dotázal se, zda má OPF nastaveno 

srovnání těch komisí. 

Děkan odpověděl, že jediný mechanismus je úvodní jednání členů komise s vedením 

fakulty, které komisi seznamuje s hlavními principy hodnocení a připustil, že existují 
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určité odlišnosti v hodnocení. Případné odlišnosti jsou následně diskutovány 

s vedoucím příslušné katedry.  

Doc. Pellešová dodala, že proběhlo individuální jednání s každým členem katedry, kteří 

byli motivováni k dalším aktivitám a osobnímu růstu.  

 

Návrh usnesení: 

Vědecká rada SU OPF schvaluje závěrečnou hodnotící správu evaluační komise 

k provedenému hodnocení tvůrčí činnosti Katedry cestovního ruchu a volnočasových 

aktivit SU OPF. 

Hlasování:  

PŘÍTOMNO prezenčně: 19 PŘÍTOMNO on-line: 5   

SOUHLAS:  24     NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

 

6 Schválení evaluační komise k provedení hodnocení tvůrčí činnosti Katedry financí 

a účetnictví 

Děkan představil návrh složení evaluační komise hodnocení tvůrčí činnosti Katedry 

financí a účetnictví. Předsedou komise byl navržen prof. Dr. Christopher Hartwell 

(Zurich University of Applied Sciences, Švýcarsko), členy komise byli navrženi prof. 

Dr. Anita Pavković (University of Zagreb, Chorvatsko) a prof. PhDr. Petr Teplý, Ph.D. 

(Vysoká škola ekonomická v Praze). 

 

Diskuze: 

Prof. Polouček se dotázal, z jakých zdrojů je toto řízení hrazeno a na výběr předsedy 

komise. 

Děkan odpověděl, že tato řízení jsou hrazena z rozpočtu SU a dále uvedl, že prof. 

Hartwell je uznávaný odborník z oblasti financí. 

Hlasování:  

PŘÍTOMNO prezenčně: 19 PŘÍTOMNO on-line:  5    

 

prof. Dr. Christopher Hartwell 

SOUHLAS:   24    NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

prof. Dr. Anita Pavković 

SOUHLAS:   24    NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

prof. PhDr. Petr Teplý, Ph.D. 

SOUHLAS:  24    NESOUHLAS:  0  ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

Návrh usnesení: 

Vědecká rada SU OPF schválila složení evaluační komise k provedení hodnocení tvůrčí 

činnosti Katedry financí a účetnictví v letech 2017 až 2021. 
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7 Schválení evaluační komise k provedení hodnocení tvůrčí činnosti Katedry 

ekonomie a veřejné správy 

Děkan představil návrh složení evaluační komise tvůrčí činnosti Katedry ekonomie 

a veřejné správy. Předsedou komise byl navržen prof. Thierry Baudasse (Laboratoire 

d'économie d'Orleans, Universite d´Orléans). Členy komise byli navrženi prof. Alka 

Obadić, PhD (University of Zagreb, Faculty of Economics and Business) a doc. Ing. 

Šárka Laboutková, Ph.D. (Ekonomická fakulta Technické univerzity v Liberci). Děkan 

doplnil, že komise by měly jednat začátkem března 2022. 
 

Diskuze: bez diskuze 

 

Hlasování:  

PŘÍTOMNO prezenčně: 19 PŘÍTOMNO on-line: 5   

 

prof. Thierry Baudasse  

SOUHLAS:  24    NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

prof. Alka Obadić, PhD  

SOUHLAS:   24    NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

doc. Ing. Šárka Laboutková, Ph.D.  

SOUHLAS:    24   NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

Návrh usnesení: 

Vědecká rada SU OPF schválila složení evaluační komise k provedení hodnocení tvůrčí 

činnosti Katedry ekonomie a veřejné správy v letech 2017 až 2021. 

 

 

8 Návrh žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Ekonomika 

a management / Economics and Management 

Děkan představil členům VR návrh žádosti, zejména zdůraznil změny oproti 

stávajícímu doktorskému studijnímu programu v české a anglické verzi.  

 

Diskuze:  

Prof. Žižka se dotázal na počty kreditů, zda mají nějaký požadavek na vyšší úroveň 

publikací, tj. impakty či Scopusy. 

Děkan odpověděl, že se to od studentů očekává, vede je k tomu školitel, ale v návrhu je 

pouze podmínka tří publikací za minimálně 10 kreditů.  

Doc. Ključnikov se dotázal, zda řeší fakulta autorské podíly. Neměla by fakulta 

požadovat alespoň výstupy v databázi Scopus? Děkan odpověděl, že v návrhu tento 

požadavek je uveden, autorský podíl studenta musí činit alespoň 50 % pro získání 
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plného počtu kreditů za publikaci. Při nižším podílu se počet kreditů násobí autorským 

podílem. 

Prof. Plevný uvedl, že v návrhu není uvedeno, že doktorand musí mít publikaci 

v časopise s impakt faktorem nebo Scopus. 

Dále upozornil, že na jejich fakultě studenti nedostávají kredity za zkoušku z předmětu. 

Na OPF mají kredity i za státnice či obhajobu disertační práce. Děkan odpověděl, že tyto 

podmínky jsou dlouhodobě stanoveny ve studijním a zkušebním řádu. 

Doc. Tvrdoň se přidal k diskuzi o stanovení požadavku, aby studenti měli alespoň jednu 

publikaci v časopise v databázi Scopus či impaktových časopisech a doporučuje tento 

požadavek zařadit mezi požadavky na studenty. 

Děkan uvedl, že bude provedena úprava žádosti dle diskuze. 

 

Návrh usnesení: 

Vědecká rada SU OPF projednala a schvaluje návrh žádosti o akreditaci doktorského 

studijního programu Ekonomika a management v prezenční i kombinované formě s tím, 

že bude do návrhu zařazena připomínka na zařazení požadavku na studenta 

doktorského studia publikovat minimálně jeden článek v časopise s impakt faktorem 

nebo časopise v databázi Scopus. 

Hlasování:  

PŘÍTOMNO prezenčně: 19 PŘÍTOMNO on-line: 5   

SOUHLAS:    24   NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

Návrh usnesení: 

Vědecká rada SU OPF projednala a schválila návrh žádosti o akreditaci doktorského 

studijního programu Economics and Management v prezenční i kombinované formě.  

Hlasování:  

PŘÍTOMNO prezenčně: 19 PŘÍTOMNO on-line: 5   

SOUHLAS:   24    NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

 

9 Návrh žádosti o udělení akreditace habilitačního řízení a řízení ke jmenování 

profesorem v oboru Ekonomika a management 

Děkan informoval o končící platnosti akreditace habilitačního řízení, proto vedení 

připravilo žádost o akreditaci habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem 

v oboru Ekonomika a management. Seznámil členy VR s obsahem Směrnice 

Habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem na SU OPF. 
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Diskuze: 

Prof. Plevný pochválil materiál a zeptal se, jakým způsobem jsou u požadavků 

na habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem zohledněny časopisy v Emerging 

Science Citation Index. Dále uvedl, že u řízení ke jmenování profesorem je u řady 

vysokých škol jako minimální požadavek vedení dvou úspěšných doktorandů, OPF 

navrhuje jednoho. Zmínil, že v závazných požadavcích jsou u publikací uvedeny počty 

publikací, avšak započítávají se ty, které mají minimálně třetinový podíl spoluautorství. 

Konstatuje, že nastavené počty jsou nižší oproti jiným vysokým školám.  

Ohledně ESCI děkan odpověděl, že vycházel z toho, že většinou jsou tyto časopisy 

i ve Scopusu, proto není uvedena tato třetí varianta. Počet úspěšných doktorandů byl 

předmětem diskuse, vedení se nakonec přiklonilo k počtu jeden. Je to prokázání 

schopnosti provést doktoranda studiem až k úspěšné obhajobě dizertační práce, ale 

zároveň se nejedná o počet, který by byl obtížně dosažitelný vzhledem k vysoké míře 

neúspěšnosti doktorského studia, která není způsobena ani ovlivnitelná školitelem. 

Děkan uvedl, že počet publikací či autorský podíl na publikaci bude zvážen a budou 

zvýšeny navržené minimální požadavky.   

Prof. Popesko se připojil do diskuze a podpořil návrh, zda kritéria nezpřísnit. Uvedl 

příklady ze své fakulty, navíc doplnil, že na fakultě v současné době chtějí přehodnotit 

evaluační kritéria profesorských řízení, např. uvedení závazku publikace v časopisech 

v kvartilu 1 nebo 2 dle Article influence score (AIS). 

Prof. Popesko navrhuje u publikací zvažovat sčítání autorských podílů.  

Prof. Strouhal doplnil, že u kritéria B1 je nyní uvedeno řešitel, spoluřešitel a významný 

člen řešitelského týmu vědeckovýzkumných úspěšně ukončených projektů. Doporučuje 

zrušit významný člen řešitelského týmu. Také se přiklání ke zvýšení náročnosti 

na publikační činnost.  

Doc. Klučnikov podpořil diskusi v uvedených návrzích. 

Doc. Šperka uvedl, že v případě úpravy autorských podílů by se měly upravit 

i požadavky na habilitační řízení.  

Prof. Žižka doplnil, že je nutné zvažovat minimální požadavky také z pohledu Vědecké 

rady SU a jejich nároků na kandidáty jmenovacího řízení. 

Doc. Gongol odpověděl, že SU má schválena 4 jmenovací řízení v oboru Historie se 

zaměřením na české a československé dějiny, Tvůrčí fotografie, Teoretická fyzika 

a astrofyzika a Matematika – Matematická analýza a vědecká rada při hodnocení 

zvažuje specifika jednotlivých oborů. 

 

Na základě připomínek děkan rozhodl o úpravě materiálu dle připomínek členů VR. 

Upravený materiál bude následně projednán korespondenčně.  

 

10 Seznam odborníků do komisí pro státní závěrečné zkoušky na SU OPF 

v akademickém roce 2021-2022 

Děkan seznámil členy VR se seznamem odborníků do komisí státních závěrečných 

zkoušek. Doc. Suchánek doplnil informaci děkana, že je předložen na podzim z důvodu 

konání státních závěrečných zkoušek i jarním termínu. 
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Diskuze: bez diskuse 

Návrh usnesení: 

Vědecká rada SU OPF schvaluje návrh Seznamu odborníků do komisí pro stání 

závěrečné zkoušky na SU OPF a akademickém roce 2021-2022.  

 

Hlasování:  

PŘÍTOMNO prezenčně: 19 PŘÍTOMNO on-line: 5   

SOUHLAS:    24   NESOUHLAS:  0 ZDRŽEL(A) SE HLASOVÁNÍ:   0 

 

 

11 Hodnocení průběhu doktorského studia v akademickém roce 2021/2021 

Proděkanka doc. Palečková podala informace o průběhu doktorského studia 

v akademickém roce 2020/2021, zmínila počty stávajících studentů, výuku, realizované 

státní doktorské zkoušky a obhajoby dizertačních prací, získané ceny studentů 

za publikační a projektovou činnost, informace o doktorandské konference, která se 

konala on-line v listopadu loňského roku a další. 

 

Diskuze: bez diskuze. 

 

Návrh usnesení: 

Vědecká rada bere na vědomí hodnocení průběhu doktorského studia v akademickém 

roce 2020/2021. 

 

 

12 Různé 

a) Korespondenční jednání proběhne do konce tohoto roku k upravené směrnici 

a žádosti o akreditaci habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem v oboru 

Ekonomika a management  

b) Další prezenční jednání proběhne na jaře. 

c) Děkan informoval, že NAÚ vydal rozhodnutí o schválení bakalářského 

a navazujícího magisterského programu Management (česká a anglická verze)  

 

 

Za správnost: prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D. 

 

 

Zapsala: Miroslava Snopková 

 

 

 

Karviná, 15. 11. 2021 
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